
Protokół Nr  XVIII/2019

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 30 grudnia 2019 r.

Ad. 1 Otwarcie i stwierdzenie quorum.  

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko - Dyjas otworzyła XVIII sesję Rady Gminy 
Barciany, witając wójt Martę Kamińską, sekretarz Annę Tereszko, skarbnik Magdę Świercz, 
dyrektor Szkoły Podstawowej w Windzie Iwonę Spodyniuk, funkcjonariuszy Straży 
Granicznej, sołtysów, mieszkańców, obsługę rady oraz radnych. Przewodnicząca 
potwierdzając obecność radnych stwierdziła quorum.

Ad. 2. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej nowo 
wybranemu radnemu zaświadczenia o wyborze.

Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Mirosław Zienkiewicz poinformował, że w 
wyborach uzupełniających do Rady Gminy zarządzonych na 15 grudnia 2019 r. wygrał 
Leszek Puczkowski. Nowo wybranemu radnemu przewodniczący wręczył zaświadczenie o 
wyborze. 

Ad. 3. Złożenie ślubowania przez radnego Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas odczytała rotę ślubowania, którą sławami 
„ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” potwierdził radny Leszek Puczkowski. 
Radny podziękował swoim wyborcom z sołectwa Frączkowo i Skandawa.  Radny Leszek 
Puczkowski stwierdził, że prośbą i życzeniem jego wyborców było sprzyjanie większej 
współpracy między radnymi. Radny zauważył, że chodzi również o unikanie takich sytuacji 
jak nieudzielenie wójt absolutorium po miesiącu jej pracy. Radny podkreślił, że była to nowa 
sytuacja, która do tej pory w gminie nie miała miejsca. Radny stwierdził, że można mieć 
zastrzeżenia do pracy wójta, ale nieudzielenie absolutorium było czymś nieadekwatnym. 
Radny Leszek Puczkowski zaapelował o to, by radni wspólnie na sesjach działali na rzecz 
gminy i lokalnej społeczności. Radny pokreślił, że będzie pracował na rzecz swoich 
wyborców. 

Ad. 4. Powołanie sekretarza obrad.

Na sekretarza przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas powołała wiceprzewodniczącego 
Wiesława Gajdowskiego.

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy.

Uwag do protokołu nie zgłoszono. W głosowaniu protokół został przyjęty 13 głosami za.

6. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych Agnieszka Kuczewska 
poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia wszystkich komisji złożyła wniosek 



formalny o zdjęcie z porządku obrad punktu dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
przekazania petycji ze względu na błędy formalne. W wyniku głosowania 13 głosami za 
wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas przedstawiła również o wniosek radnych 
gminy stanowiących  ¼ ustawowego składu Rady Gminy w sprawie upoważnienia 
Przewodniczącej Rady Gminy Barciany do złożenia wniosku o przeprowadzenie kontroli w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Barcianach przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie 
zgodnie z treścią wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 28 listopada 2019 r. W wyniku 
głosowania wniosek został poparty 9 głosami za, przy 4 przeciwnych i 0 wstrzymujących się. 
Wniosek został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 14. 

Porządek obrad (po zmianach):

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej nowo wybranemu 
radnemu zaświadczenia o wyborze.
3. Złożenie ślubowania przez radnego Rady Gminy Barciany.
4. Powołanie sekretarza obrad.
5. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy.
6. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
7. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.
8. Interpelacje i zapytania Radnych.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany 
na lata 2019-2034.
10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.
11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2020r.
12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2020.
13. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/280/2017 Rady Gminy Barciany
z  dnia  26  października  2017  r.  w  sprawie  określenia  stawek  podatku  od  środków
transportowych.
14. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącej Rady Gminy Barciany.
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
16. Wolne wnioski i informacje.
17. Wnioski mieszkańców.
18. Sprawy różne.
19. Zakończenie obrad.

Ad. 7. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach
między sesjami.

Informację przedstawiała wójt Marta Kamińska (dokument stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 8. Interpelacje i zapytania Radnych.



Radna Mirosława Jasek zgłosiła interpelację w sprawie naprawy mostu na drodze powiatowej
1590 w Dębianach, gdzie została uszkodzona barierka z konstrukcją przedmiotowego mostu.  
Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barciany na lata 2019-2034.

Informację przedstawiła skarbnik Magda Świercz (dokument stanowi załącznik do 
protokołu). 

Na prośbę przewodniczącej Wiesławy Kłaczko – Dyjas przewodniczący komisji przedstawili
wyniki opiniowania przedmiotowej uchwały, którą Komisja Finansów i Budżetu przyjęła 6
głosami,  Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 4 głosami za i
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych 5 głosami za.
Następnie  przewodnicząca  Wiesława  Kłaczko  –  Dyjas  odczytała  treść  uchwały,  która  w
głosowaniu została przyjęta 13 głosami za. 

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

Informację  przedstawiła  skarbnik  Magda  Świercz  (dokument  stanowi  załącznik  do
protokołu).  Na prośbę przewodniczącej Wiesławy Kłaczko – Dyjas przewodniczący komisji
przedstawili wyniki opiniowania przedmiotowej uchwały, którą Komisja Finansów i Budżetu
przyjęła  6  głosami,  Komisja  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony Środowiska  4
głosami za i Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych 5 głosami za.
Następnie  przewodnicząca  Wiesława  Kłaczko  –  Dyjas  odczytała  treść  uchwały,  która  w
głosowaniu została przyjęta 13 głosami za. 

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Barciany na 2020r.

Przewodnicząca  Wiesława Kłaczko –  Dyjas  poinformowała,  że  na wspólnym posiedzeniu
wszystkich komisji poprzedzającym XVIII sesję Rady Gminy wiceprzewodnicząca Gminnej
Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  Marlena  Nawaryńska  obszernie
przedstawiła  omawiany  projekt.  Ponadto  radni  uprzednio  otrzymali  dokument  w  wersji
elektronicznej.  Podczas  dyskusji  w  trakcie  wspólnego  posiedzenia  radni  zgłosili  uwagi  i
propozycje, a wiceprzewodnicząca Marlena Nawaryńska zadeklarowała ich uwzględnienie w
pracy przy  realizacji  programu.  Jak  poinformowała  przewodnicząca  Wiesława  Kłaczko  –
Dyjas  radni  ze  względu  na  otrzymanie  wyczerpujących  informacji  wyrazili  zgodę  na
nieobecność podczas sesji wiceprzewodniczącej Marleny Nawaryńskiej. 
Na prośbę przewodniczącej Wiesławy Kłaczko – Dyjas przewodniczący komisji przedstawili
wyniki opiniowania przedmiotowej uchwały, którą Komisja Finansów i Budżetu przyjęła 7
głosami,  Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 5 głosami za i
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych 5 głosami za.
Następnie  przewodnicząca  Wiesława  Kłaczko  –  Dyjas  odczytała  treść  przedmiotowej
uchwały, która w głosowaniu została przyjęta 13 głosami za. 
 

Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2020.



Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas poinformowała, że omawiany projekt obszernie
przedstawiła na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji poprzedzającym XVIII sesję Rady
Gminy  wiceprzewodnicząca  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych
Marlena  Nawaryńska.  Wiceprzewodnicząca  Marlena  Nawaryńska  podczas  prezentacji
stwierdziła,  że  programy  przeciwdziałania  narkomanii  i  rozwiązywania  problemów
alkoholowych  były  budowane  w  oparciu  o  diagnozę  przeprowadzoną  w  2018  r.  przez
poprzednią komisję. Radni uznali, że ta diagnoza jest dobrym momentem wyjściowym dla
budowania  wspomnianych  programów.  Jak  poinformowała  wiceprzewodnicząca  Wiesława
Kłaczko – Dyjas radni zasugerowali, że w celu sprawdzenia efektywności przedmiotowych
programów kolejną diagnozę warto przeprowadzić w 2021 r. 

Na prośbę przewodniczącej Wiesławy Kłaczko – Dyjas przewodniczący komisji przedstawili
wyniki opiniowania przedmiotowej uchwały, którą Komisja Finansów i Budżetu przyjęła 7
głosami,  Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 5 głosami za i
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych 5 głosami za.
Następnie  przewodnicząca  Wiesława  Kłaczko  –  Dyjas  odczytała  treść  przedmiotowej
uchwały, która w głosowaniu została przyjęta 13 głosami za. 

Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/280/2017 Rady Gminy 
Barciany z dnia 26 października 2017 r. w sprawie określenia stawek podatku od 
środków transportowych.

Informację i projekt uchwały przedstawiła skarbnik Magda Świercz (dokument stanowi 
załącznik do protokołu). Skarbnik poinformowała, że proponowana w uchwale  stawka 
podatku stanowi 300 zł. w przypadku autobusu z ilością miejsc mniejszą i większą niż 22. 
Zmiana uchwały ma na celu zachęcenie lokowania firm na terenie Gminy Barciany. 

Na prośbę przewodniczącej Wiesławy Kłaczko – Dyjas przewodniczący komisji przedstawili
wyniki opiniowania przedmiotowej uchwały, którą Komisja Finansów i Budżetu przyjęła 7
głosami,  Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska 5 głosami za i
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych 5 głosami za.
Następnie  przewodnicząca  Wiesława  Kłaczko  –  Dyjas  odczytała  treść  przedmiotowej
uchwały, która w głosowaniu została przyjęta 13 głosami za. 

Ad 14. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącej Rady Gminy 
Barciany.

Radna Janina Kostyk w dyskusji stwierdziła, że jest przeciwna przedmiotowemu projektowi 
uchwały, ze względu na kontrolę Urzędu Gminy w Gminnym Ośrodku Kultury. Kierowanie 
sprawy do Regionalnej Izby Obrachunkowej radna uznała za przedwczesne. Radna 
proponowała także wnikliwe zapoznanie się z treścią odpowiedzi pełniącej obowiązki 
dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, która stanowiła odpowiedź na wystąpienie Komisji 
Rewizyjnej. Radna Janina Kostyk apelowała, aby pozwolono pracownikom urzędu na 
dokończenie tej sprawy i stwierdzenie lub nie ewentualnych nieprawidłowości. 

Następnie  przewodnicząca  Wiesława  Kłaczko  –  Dyjas  odczytała  treść  przedmiotowej
uchwały,  która  w  głosowaniu  została  przyjęta  8  głosami  za  przy  4  przeciwnych  i  1
wstrzymującym się.   



 
Ad. 15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas poinformowała, że odpowiedzi wójt Marta 
Kamińska udzieli na piśmie. 

Ad 16. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas poinformowała, że przewodniczący 
poszczególnych komisji przygotowali sprawozdania i poprosiła o ich prezentację. 
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu Andrzej Szwajdych poinformował, że komisja 
odbyła dwa posiedzenia wyjazdowe. Pierwszy wyjazd dotyczył oględzin budynku 
mieszkalnego w Świętym Kamieniu. Podjęte decyzje zostały przekazane do dalszych prac. 
Drugi wyjazd zorganizowany przez wójt Martę Kamińską dotyczył oględzin stanu dróg. 
Podjęte decyzje dotyczyły remontu i poprawy nawierzchni dróg. Komisja pracowała na 
wspólnych posiedzeniach. Były omawiane kwestie planu pracy komisji oraz opiniowanie 
projektów uchwał. Dyskusje i podjęte decyzje znajdują się w protokołach posiedzeń. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Sportu, Kultury i Spraw Socjalnych Agnieszka Kuczewska
poinformowała, że komisja liczy 6 członków. W 2019 r. komisja uczestniczyła w wszystkich 
18 posiedzeniach wspólnych stałych komisji Rady Gminy na których opiniowano projekty 
uchwał. Plan pracy komisji został zrealizowany w 100%. Komisja odbyła 3 odrębne 
spotkania, których tematami były: organizacja odpoczynku dzieci i młodzieży w okresie ferii 
zimowych w placówkach oświatowych i kulturalnych; przedstawienie pracy zespołu 
interdyscyplinarnego w 2018 r.; plan działania GOPS i GOK obejmujący letni wypoczynek 
dzieci i młodzieży. Jedno ze spotkań było spotkaniem objazdowym gdzie sprawdzano stan 
techniczny świetlic, sal gimnastycznych boisk i placów zabaw. Na wspólnych posiedzeniach 
komisji stałych były omawiane następujące tematy: informacje o stanie realizacji zadań 
oświatowych na rok 2018 – 2019 oraz informacja ostanie przygotowania jednostek 
oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego 2019 – 2020. W spotkaniach brali udział m.in. 
dyrektorzy szkół, przedszkola, p.o. dyrektora GOK, kierownik GOPS, przewodniczący 
zespołu interdyscyplinarnego oraz pracownicy gminy merytorycznie odpowiedzialni za 
omawiane tematy. Przewodnicząca Agnieszka Kuczewska podziękowała członkom komisji za
pracę i 100 % obecność w spotkaniach oraz merytorycznym pracownikom urzędu gminy. 
Informację przedstawiła również przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego 
i Ochrony Środowiska Tamara Musiałowska. Jak poinformowała przewodnicząca Tamara 
Musiałowska komisja nie wykonała planu pracy komisji i nie wykonała żadnej kontroli. Jak 
zauważyła przewodnicząca Tamara Musiałowska nie było to efektem zaniedbania i 
nieudolności przewodniczącej, a wynikiem wielkich nieudogodnień. Przewodnicząca 
stwierdziła, że starała się rzetelnie zastępować przewodniczącą Małgorzatę Mateusiak 
podczas jej nieobecności. Kontaktowała się z nią w sprawie ustalenie przeprowadzenia 
spotkań i kontroli nie otrzymując jednoznacznych odpowiedzi. Przewodnicząca Tamara 
Musiałowska poinformowała również o tym, że funkcję objęła po rezygnacji przewodniczącej
Małgorzaty Mateusiak. Wówczas funkcję wiceprzewodniczącego objął radny Piotr Baran. 
Przewodnicząca Tamara Musiałowska zauważyła, że pozostałe komisje wykonywały swoje 
plany pracy, ale w jej ocenie niezrozumiałym jest to, że poszczególne tematy w tych planach  
były podobne, a nawet identyczne, tylko inaczej sformułowane. Przewodnicząca zauważyła, 
że w I kwartale pkt. 1 „Informacja o stanie cmentarzy komunalnych w Gminie Barciany” 



dokonali pracownicy gminy, o czym wszystkich radnych poinformowano na spotkaniu 
komisji. Drugim wskazanym przez przewodniczącą Tamarę Musiałowską punktem była ocena
stanu dróg gminnych i chodników, która została dokonana z wójt Martą Kamińską w 
przeciągu kilku dni. Dokonano również oceny czystości sołectw oraz ocena stanu zieleni. 
Drugi kwartał dotyczył bezpieczeństwa w szkołach i przedszkolach natomiast kontroli w 
jednostkach dokonała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych. Przewodnicząca
Tamara Musiałowska poinformowała, że w III kwartale w temacie analizy wniosków do 
budżetu gminy na 2019 r. wyczerpujących informacji udzieliła skarbnik Magda Świercz, 
natomiast Komisja Finansów i Budżetu wykonała go w swoim planie pracy. Odnośnie 
kolejnego punktu pracy swojej komisji – posiedzenie komisji z udziałem przedstawicieli kół 
łowieckich funkcjonujących na terenie Gminy Barciany, przewodnicząca Tamara 
Musiałowska stwierdziła, że spotkała się z problemami. Przewodnicząca Tamara 
Musiałowska powiedziała, że usłyszała, iż nie wywiązała się z wykonania punktów planu 
pracy komisji w odpowiednim czasie i ich wykonanie w danym momencie jest niemożliwe. 
Przewodnicząca stwierdziła, że jest pierwszy raz radną i przewodniczącą komisji, że wielu 
rzeczy nie wiem i nie zna się na nich. W swojej informacji przewodnicząca Tamara 
Musiałowska stwierdziła, że pracownik do obsługi prac rady gminy zasugerował jej, że 
ściąganie na spotkania komisji dyrektorów placówek szkolnych i przedszkolnych, to 
zakłócanie ich pracy i marnowanie ich cennego czasu. W przedmiocie spotkania z kołami 
łowieckimi, przewodnicząca Tamara Musiałowska stwierdziła, że usłyszała, że należy być 
obeznanym w temacie, mieć temat z jakim borykają się nasi mieszkańcy, i że pewnie takiego 
tematu nie ma. Przewodnicząca Tamar Musiałowska stwierdziła, że ponownie spotkała się ze 
słowami, iż  ściąganie przedstawicieli z określonych kół łowieckich jest zajmowaniem ich 
cennego czasu, przerywaniem pracy, generowaniem kosztów dojazdu itp. Przewodnicząca 
Tamara Musiałowska zauważyła, że w przedmiocie zwołania komisji poświęconej ocenie 
stanu i bezpieczeństwa cmentarzy komunalnych przed 1 listopada, spotkała się z odmową 
motywowaną brakiem zapisu w planie pracy komisji punktu, jako objazd cmentarzy. Punkt 
ten był określony jako spotkanie komisji. Przewodnicząca Tamara Musiałowska stwierdziła, 
że otrzymała również informację o tym, że nie wyrobi się z dokonaniem kontroli i powrotem 
do gminy przed wspólnym posiedzeniem komisji. 
Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas podziękowała przewodniczącej Tamarze 
Musiałowskiej i stwierdziła, że wnioski zawarte w wystąpieniu będą mogły być 
przedstawione w kolejnym planie pracy, który będzie przedstawiany Radzie Gminy w 
terminie do końca stycznia. Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła, że 
przygotowując plan pracy rady posiłkuje się planami poszczególnych komisji ponieważ ich 
poszczególne działania są włączone właśnie w ogólny plan pracy rady. Przewodnicząca 
Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła również, że według statusu przewodniczący i 
wiceprzewodniczący Rady Gminy mogą służyć pomocą przewodniczącym poszczególnych 
komisji. W przypadku ewentualnych problemów z przyszłym planem pracy komisji 
przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas prosiła o przekazanie stosownej informacji 
jednocześnie wyrażając przekonanie, że uda się go opracować już bez większych przeszkód. 
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu Andrzej Szwajdych odnosząc się do zarzutu 
powielania punktów pracy komisji, stwierdził, że w dokumencie nie jest zapisane nic poza 
zakresem prac komisji. 
Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła, że komisje obradują na wspólnych 
posiedzeniach i tematy ich prac rzeczywiście często się zazębiają. 



Radna Wiesława Antończyk zauważyła, że na poprzedniej sesji została podjęta uchwałą w 
sprawie przeprowadzenia kontroli Komisji Rewizyjnej w Szkole Podstawowej w Windzie. 
Radna stwierdziła, że według statutu kontrole przeprowadza cały skład komisji. Jako 
przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Wiesława Antończyk zwołała pierwszą przedmiotową 
kontrolę na 9 grudnia 2019 r. Wówczas nie stawił się jeden członek komisji w związku z 
czym kolejna komisja zwołana została na 16 grudnia 2019, gdzie również nie stawił się jeden 
członek komisji. Kontroli ostatecznie nie przeprowadzono na co miała też wpływ przerwa 
świąteczna w szkołach. Przewodnicząca Wiesława Antończyk stwierdziła, że w związku z 
powyższym nie może przedstawić protokołu kontroli. 
Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła, że Komisja Rewizyjna składa 
sprawozdania do końca marca i że w nim powinna znaleźć się informacja odnośnie kontroli w
szkole w Windzie.  
Następnie przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas przedstawiła sprawozdanie z realizacji 
plan pracy Rady Gminy na 2019 r/ (dokument stanowi załącznik do protokołu). Omawiając 
dokument przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas stwierdziła, że plan pracy Rady Gminy
został zatwierdzony przez radnych i zrealizowany w znacznym stopniu. Odnosząc się do 
przyjętych uchwał przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas  stwierdziła, że dwie uchwały 
– w sprawie nieudzielenie wójtowi gminy wotum zaufania i w sprawie absolutorium, zostały 
unieważnione. Wszystkie inne uchwały otrzymały akceptację organu nadzoru i w ocenie 
przewodniczącej służyły rozwojowi gminy. Przewodnicząca poinformowała, że sprawozdanie
zostało przekazane radnym drogą elektroniczną i będzie umieszczone na BIP Urzędu Gminy 
Barciany. Przewodnicząca podziękowała radnym za pracę. Zauważyła, że nadal projekty 
uchwał powinny być opiniowane przez radcę prawnego co ułatwia podejmowanie decyzji i 
unikanie pomyłek. 
Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas poprosiła przewodniczących komisji o przesłanie 
do połowy stycznia planów pracy komisji, aby na kolejnej sesji mógł być przedstawiony plan 
pracy Rady Gminy na 2020 r. i aby mogły zostać uwzględnione sugestie przewodniczących.  

Ad. 17. Wnioski mieszkańców.

Do przewodniczącej Wiesławy Kłaczko – Dyjas nie wpłynęły żadne wnioski dotyczące tego 
punktu. 

Ad. 18. Sprawy różne.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Wiesława Antończyk zauważyła, że w swoim piśmie 
Regionalna Izba Kontroli wskazuje, że nie została podjęta uchwała w sprawie kontroli w 
GOK w Barcianach. W przedmiotowym piśmie jest również informacja o tym, że o 
nieprawidłowościach powinien zostać poinformowany rzecznik dyscypliny finansów. Dlatego
przewodnicząca Wiesława Antończyk zwróciła się do wójt z pytaniem o to, czy zostały 
poczynione jakieś kroki w związku z kontrolą Komisji Rewizyjnej w GOK, czy może z 
urzędu została przeprowadzona kontrola w GOK, bądź czy wójt zawiadomiła rzecznika 
dyscypliny finansów. Przewodnicząca Wiesława Antończyk stwierdziła, że z pisma RIO 
wynika, że również rada powinna złożyć takie zawiadomienie. 
Wójt Marta Kamińska odpowiadając, stwierdziła że analiza dokumentów trwa nieustannie. 
Podkreśliła, że zgłaszając cokolwiek do rzecznika finansów należy mieć argumenty. Przy ich 
aktualnym braku wójt stwierdziła, że nie widzi sensu w składaniu takiego zawiadomienia. 



Wójt powtórzyła, że niezmiennie stoi na stanowisku czystości i przejrzystości spraw. Wójt 
Marta Kamińska stwierdziła, że nie pozwoli, aby kiedykolwiek i ktokolwiek wyprowadzał 
środki z budżetu gminy, którego częścią jest budżet GOK. Wójt zadeklarowała, że w 
momencie ujawnienia i dokumentowania naruszeń, przedmiotowe zawiadomienie zostanie 
wysłana, przy czym w danej chwili nie ma ku temu podstaw i przesłanek. Wójt Marta 
Kamińska zauważyła, że dokumenty są ciągle sprawdzane, w tym przez księgowe i wstępne 
analizy również już są. Prosiła o spokojne odczekanie na zakończenie prac i wyraziła 
przekonanie, że może to nastąpić w przeciągu miesiąca. Wójt stwierdziła, że jeżeli wówczas 
będą podstawy do informowanie rzecznika finansów publicznych, to na pewno zostanie to 
wykonane. 
Wójt Marta Kamińska podsumowując mijający rok oceniła, że było on trudny, przy czym 
przyszły będzie jeszcze trudniejszy. Zwracając się do radnych stwierdziła, że nie prosi o 
pobłażanie i rozumie chęć bycia w opozycji. Prosiła jednak, aby opozycja była konstruktywna
i motywująca do działania. W związku z kończącym się 2019 r i rozpoczynającym się nowym
2020 r. wójt Marta Kamińska życzyła radnym otwartego umysłu i dużo zdrowia, które jest 
najważniejsze. Radnym i mieszkańcom Gminy Barciany wójt Marta Kamińska życzyła 
również spełnienia wszelkich marzeń. 
Następnie przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas poza właściwym punktem – wnioski 
mieszkańców udzieliła głosu mieszkance Danucie Czerwińskiej. Mieszkanka odniosła się do 
sesji listopadowej, kiedy pojawiła się odpowiedź na jej wniosek. W ocenie mieszkanki 
odpowiedź była niewystarczająca. Wniosek dotyczył korzystania z samochodów służbowych 
przez byłego wójta Ryszarda Kozyrę. Mieszkanka zauważyła, że w odpowiedzi nie pojawiła 
się kwestia obecności faktur lub rachunków w związku z korzystaniem ze służbowego auta, 
umów. Mieszkanka Danuta Czerwińska stwierdziła, że Komisja Rewizyjna nie udzieliła 
satysfakcjonującej odpowiedzi na jej wniosek. W związku z tym mieszkanka zwróciła się do 
wójt Marty Kamińskiej o powołanie komisji, która by odpowiedziała na pytania zawarte w 
przedmiotowym wniosku komisji. Mieszkanka oceniła, że brak dokumentów 
potwierdzających korzystanie z służbowego auta może oznaczać popełnienie przestępstwa 
oraz działanie na niekorzyść gminy i mieszkańców. 
W kolejne kwestii mieszkanka zwróciła uwagę na pojawiające się w mediach doniesienia o 
prowadzeniu przez prokuraturę postępowanie w sprawie poświadczenia nieprawdy przez 
nauczyciela Szkoły Podstawowej w Windzie. Mieszkanka stwierdziła, że nauczycielem tym 
jest przewodnicząca Rady Gminy – druga osoba po wójt, funkcjonariusz publiczny. 
Mieszkanka pytała się jak taka sytuacja ma się w odniesieniu do takich kwestii jak 
nieskazitelność i wiarygodność w pełnieniu funkcji. W ocenie mieszkanki osoba pełniąca taką
funkcję nie powinna mieć żadnych zarzutów i do chwili wyjaśnienia sprawy przez 
prokuraturę przewodnicząca Rady Gminy powinna być zawieszona w obwiązkach pełnienia 
tej funkcji. Na zakończenie wystąpienia mieszkanka złożyła radnym życzenia noworoczne. 
Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski stwierdził, że sądził, iż ostatnie dni roku miną 
spokojnie i w refleksji odnośnie 2020 r. Wystąpienie mieszkanki Danuty Czerwińskiej uznał 
za oparte  na niewiedzy i niedoinformowaniu. Przypomniał, że głos mieszkance został 
udzielony poza kolejnością. Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski zaapelował o zdrowy 
rozsądek. Prosił o oddzielenie w życiu mądrości i głupoty oraz dobra i zła. Zwracając się do 
mieszkanki Danuty Czerwińskiej apelował o nierobienie tego typu osądów publicznych 
powodowanych niewiedzą. Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski stwierdził, że 
wystarczy już zajadliwych wystąpień i artykułów, gdzie w sposób nieodpowiedzialny są 
prezentowane pewne sugestie. Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski stwierdził, że jest 



mu przykro, że w gminie są mieszkańcy wypowiadający się w ten sposób. Zwracając się do 
wójt Marty Kamińskiej i jej apelu o współpracę w nowym roku, pytał czy radni nazwani 
opozycją nie wyciągają ręki w kierunku współpracy? Wiceprzewodniczący apelował o danie 
dobrego przykładu współpracy, czego przykładem była bieżąca sesja i niemal jednogłośne 
przyjęcie uchwał. W ocenie wiceprzewodniczącego był to dowód możliwości współpracy. 
Radna Janina Kostyk zauważyła, że występujący mieszkańcy podczas sesji mają prawo do 
swoich osądów, niezależnie od tego czy są one podzielane przez radnych. Do 
wiceprzewodniczącego Wiesława Gajdowskiego radna Janina Kostyk zwróciła się z 
pytaniem, w jaki sposób można ocenić gotowość do współpracy jeżeli część radnych nie 
poparła dwóch najważniejszych uchwał odnośnie wotum zaufania i absolutorium dla wójt. 
Radna również złożyła zebranym życzenia noworoczne i nowemu radnemu Leszkowi 
Puczkowskiemu pogratulowała wyboru. 
Wójt Marta Kamińska stwierdziła, że nazywanie radnych opozycyjnymi nie jest czymś złym. 
Ponownie podkreśliła, że nie zależy jej na przytakiwaniu w Radzie Gminy wszystkim 
pomysłom, natomiast na doradzaniu i konstruktywnej współpracy dla dobra Gminy Barciany. 
W głosowaniu przeciwnym wójt prosiła, by radni opierali swoje decyzje merytorycznym 
wyjaśnieniem. Wójt ponownie powtórzyła, że w nowym roku liczy na konstruktywną 
współpracę i opozycję. 
Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas w swoich noworocznych życzeniach zwróciła 
uwagę na to, by za rok każdy mógł powiedzieć, że był on naprawdę dobry. Niekoniecznie 
bardzo dobry i bogaty, ale zwyczajnie dobry. Przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas 
życzyła także spokoju, bo jak był widać nawet w okresie bezpośrednio poświątecznym tego 
spokoju brakuje. 

Ad. 19. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku przewodnicząca Wiesława Kłaczko – Dyjas zamknęła 
obrady XVIII sesji Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy

                                                                     Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas

Obrady sesji protokołował:
Grzegorz Spodarek
Protokół sporządził na podstawie nagrania audio:
Grzegorz Spodarek


